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ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ  12/2025

ΑΠΟΦΑΣΗ  94/2025

Στην Καλαμάτα σήμερα, την 7η Μαΐου 2025, ημέρα Τετάρτη και ώρα 05:00 μ.μ.,  το Δημοτικό 
Συμβούλιο του Δήμου Καλαμάτας συνέρχεται στην 12η/2025  συνεδρίαση,  που 
πραγματοποιείται στην «Αίθουσα Δημάρχου Χρήστου Μαλαπάνη» στο Ιστορικό Δημαρχείο,  
μετά  την υπ’ αριθμ. πρωτ. 23400/02-05-2025 πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία 
επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα μέλη του Σώματος οι κ.κ.  1) Ηλιόπουλος Αναστάσιος, 
Πρόεδρος του Σώματος,  2)  Αγγελή  Μαρία,  3)  Αναζίκος Ιωάννης, 4) Δούβας  Ιωάννης,        
5) Δρούγας  Παντελής,  6) Εξηνταβελώνη Χριστοφόρου Λυδία, 7) Καμπουγέρη Γεωργία,              
8) Κανάκης Βασίλειος (αποχώρηση στην υπ΄ αριθμ. 83 απόφαση),  9) Καραγιάννης Ανδρέας,   
10) Κότση Ουρανία, 11) Κούβελα Κάτσαρη Ευγενία, 12) Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα),       
13) Κουτίβας Ηλίας, 14) Κουτραφούρης Βασίλειος, 15) Κριτσωτάκης Σωτήριος, 16) Λαζαρίδης 
Γεώργιος, 17) Λυμπερόπουλος Δημήτριος, 18) Μαρινάκης Σαράντος, 19) Μαστραγγελόπουλος 
Δημήτριος, 20) Μπάκας Ιωάννης, 21) Μωραγιάννης Χρήστος, 22) Οικονομάκος Δημήτριος,           
23) Παπαδάκης Κωνσταντίνος, 24) Περρωτής  Ιάκωβος, 25) Σκοπετέας  Αναστάσιος,             
26)  Τζαμουράνης  Βασίλειος,  27)  Τσιγαρίδης  Αθανάσιος (αποχώρηση στην υπ΄ αριθμ. 83 
απόφαση),  28)  Φάβας  Γεώργιος, 29) Φαββατάς Δημήτριος, 30) Χανδρινός Σπυρίδων 
(αποχώρηση στην υπ΄ αριθμ. 91 απόφαση) και 31) Χριστόπουλος Ιωάννης (αποχώρηση στην 
υπ΄ αριθμ. 83 απόφαση). 

Δεν παραβρίσκονται αν και κλήθηκαν νόμιμα οι δημοτικοί σύμβουλοι  κ.κ.  1) Καντζιλιέρη 
Χριστίνα Ελευθερία, 2) Παπαευσταθίου Βασίλειος, 3) Σωφρονάς Γεώργιος και 4) Τσαπόγας 
Κωνσταντίνος.

Στη συνεδρίαση κλήθηκαν επίσης  οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Αιθαίας, Άμφειας, Άνθειας, Άριος, Αριοχωρίου, Αρφαρών, Ασπροχώματος, Βέργας, 
Ελαιοχωρίου, Θουρίας, Καλαμάτας και Πηδήματος και οι Πρόεδροι των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Αλαγονίας, Αλωνίων, Άμμου, Ανεμόμυλου, Αρτεμισίας, Ασπροπουλιάς, Καρβελίου, Λαδά 
Νέδουσας, Πηγών, Πολιανής και Σταματινού επειδή στην ημερήσια διάταξη υπάρχουν θέματα 
που αφορούν στις εν λόγω Δημοτικές Κοινότητες και απ’ αυτούς:  

• παραβρίσκονται:

-  οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων Αιθαίας κ. Σπυρόπουλος 
Ευάγγελος, Άριος κ. Κωστόπουλος Γρηγόριος, Αριοχωρίου κ. Πουλημένος Παναγιώτης, 
Αρφαρών κ. Ματθαίος Αριστοτέλης, Θουρίας κ. Κουδούνης Χρήστος, Καλαμάτας        
κ. Λύρας Παναγιώτης, 
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• δεν παραβρίσκονται: 

- οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων Άμφειας κ. Μαλαπάνης 
Νικόλαος, Άνθειας κ. Γκίζας Ιωάννης, Ασπροχώματος Σακκάς Βασίλειος, Βέργας Κότση 
Άρτεμις, Ελαιοχωρίου Μάλαμας Ευάγγελος και Πηδήματος Κάργας Γέωργιος 

και 

- οι Πρόεδροι των Δημοτικών Κοινοτήτων Αλαγονίας κ. Καζάκος Γεώργιος, Αλωνίων          
κ.  Χριστόπουλος Βασίλειος, Άμμου κ. Σταθόπουλος Ιωάννης, Ανεμόμυλου κ. Μυλωνάς 
Νικόλαος, Αρτεμισίας κ. Διονυσόπουλος Παναγιώτης, Ασπροπουλιάς κ. Κατσιμαγκλής 
Γεώργιος, Καρβελίου κ. Μαραβάς Δημήτριος, Λαδά  κ. Αντωνόπουλος Μιχαήλ, 
Νέδουσας κ. Βαρελάς Αριστείδης, Πηγών κ. Λάζαρος Ηλίας, Πολιανής κ. Μουτσιούλας 
Ιωάννης και Σταματινού κ. Μπούρας Σωτήριος. 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Πρόεδρος του Σώματος, κηρύσσει την έναρξη της  
συνεδρίασης, παρουσία  του Δημάρχου Καλαμάτας κ. Αθανασίου Βασιλόπουλου.
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…………………………………………………………………………………………………………...

Στη συνέχεια εισάγεται από τον Πρόεδρο του Σώματος, για συζήτηση και λήψη απόφασης περί  
έκδοσης ή μη του ψηφίσματος με τίτλο:

Ψήφισμα περί υποστήριξης του αιτήματος των εργαζομένων της ΠΟΕ ΔΟΥ για τη μη εφαρμογή 
των  προωθούμενων αλλαγών στη δομή των περιφερειακών Δ.Ο.Υ..

κατόπιν του σχεδίου Ψηφίσματος που κατέθεσε η Δημοτική Αρχή το οποίο ήταν στο φάκελο 
του θέματος είχαν σταλεί στα Μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου προς ενημέρωση και έχει 
αναλυτικά ως εξής:  

ΨΗΦΙΣΜΑ

Το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Καλαμάτας, εκφράζει την ανησυχία του σχετικά με τις 
προωθούμενες αλλαγές από τη Διοίκηση της ΑΑΔΕ στη δομή των περιφερειακών Δ.Ο.Υ. κατά το 
πρότυπο των ήδη κεντρικοποιημένων Υπηρεσιών στους νομούς Αττικής και Θεσσαλονίκης (ΚΕΦΟΔΕ – 
ΕΛΚΕ – ΚΕΒΕΙΣ- ΚΕΦΟΔΕ).
Λαμβάνοντας υπόψη τις θέσεις και τις αντιδράσεις του Συλλόγου Εργαζομένων των Δ.Ο.Υ. Αρκαδίας,  
Λακωνίας, Μεσσηνίας και νήσου Κυθήρων, σχετικά με την κεντρικοποίηση των Δ.Ο.Υ. σε όλη την 
Ελλάδα,  καθώς: 

• Τα κέντρα αυτά έχουν εκτεταμένη χωρική αρμοδιότητα παρέχοντας απολύτως συγκεκριμένες 
υπηρεσίες και όχι υπηρεσίες σε όλα τα φορολογικά αντικείμενα.

• Η υιοθέτηση των δομών αυτού του τύπου στην περιφέρεια, δεδομένης και της γεωγραφίας 
της χώρας μας (ορεινότητα, νησιωτικότητα κλπ.) που θέτει πρόσθετες δυσκολίες στις 
μετακινήσεις, θα δημιουργήσει ένα δυστοπικό πλαίσιο στην εξυπηρέτηση των πολιτών και θα 
υπονομεύσει επιπροσθέτως την περιφερειακή ανάπτυξη.

• Ο ψηφιακός μετασχηματισμός συνεισφέρει ουσιαστικά στις υπηρεσίες που παρέχονται στους 
πολίτες ωστόσο δεν μπορεί να αποτελέσει πανάκεια. Η Διοίκηση δεν μπορεί να διατηρεί 
απρόσωπο χαρακτήρα και η επικοινωνία με τους πολίτες πρέπει να επιτυγχάνεται με ευκολία 
και χωρίς κόστος για όλους.

• Η αποδυνάμωση των δημόσιων υπηρεσιών που προσφέρονται στις τοπικές κοινωνίες θα έχει 
δίχως άλλο αντίκτυπο στην οικονομική δραστηριότητα που αναπτύσσεται σε αυτές αλλά και 
στην καθημερινότητα των πολιτών.

Το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Καλαμάτας, για τους παραπάνω λόγους, εκφράζει την αμέριστη 
στήριξή του στο αίτημα των εργαζομένων της ΠΟΕ ΔΟΥ για τη μη εφαρμογή του προωθούμενων 
αλλαγών στη δομή των περιφερειακών Δ.Ο.Υ., καθώς αυτές θα δυσχεράνουν τις συναλλαγές 
πολιτών/επιχειρήσεων με την ΑΑΔΕ, επιβαρύνοντας τους με οικονομικό και κοινωνικό κόστος.

Σχετικά εξελίσσεται διαλογική συζήτηση ως εξής:

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Για τη δομή των Περιφερειακών Δ.Ο.Υ. Ορίστε, κ. Φάβα.

(Αναγιγνώσκει στο Σώμα το Σχέδιο Ψηφίσματος της Δημοτικής Αρχής το οποίο 
καταχωρείται προηγούμενα) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Τζαμουράνης.

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Η κα Κούβελα.

ΦΑΒΑΣ: 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ορίστε, κα Κούβελα.

Λοιπόν, δεν θα σας κουράσω, έχω, είχα ετοιμάσει ένα Ψήφισμα το οποίο 
σχεδόν ήτανε…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Στο μικρόφωνο, το μικρόφωνο, κα Κούβελα.

Παρόλα αυτά και επειδή είναι αργά δυο κουβέντες όμως θα ήθελα να 
επισημάνω καθότι 40 χρόνια φούρναρης που λένε και συνδικαλιστική 

δράση είχα και επί 12 χρόνια σε θέσεις ευθύνης, κάποια πραγματάκια έτσι για να τα ξέρετε. 
Λοιπόν, ότι δεν υπάρχει επαρκής τεκμηρίωση γι’ αυτές τις καινούργιες Υπηρεσίες που φτιάξανε. 
Τις λειτουργούν ένα χρόνο, μισό χρόνο. Τι κάνουνε δηλαδή; Έχουνε φτιάξει μία Υπηρεσία που 
έχει μόνο το Δικαστικό Τμήμα. Έχουνε φτιάξει άλλες Υπηρεσίες που έχουνε μόνο τον Έλεγχο. 
Έχουνε φτιάξει άλλες Υπηρεσίες οι οποίες έχουνε τα άλλα θέματα: Εισόδημα, Κεφάλαιο, κτλ. 
Έτσι; Ξεχωριστά, ξεχωριστές Υπηρεσίες, δηλαδή και στην Αθήνα κάποιοι αν θέλουνε να πάνε, 
να πάνε εδώ – να πάνε… πάνε σε διαφορετικές Υπηρεσίες.
Τέλος πάντων, ακριβώς αυτό. Δεν αφήσανε να γίνει μια πιλοτική εφαρμογή να δούνε πόσο 
περπατάει αυτό το σύστημα και να το κατεβάσουνε και στην περιφέρεια.
Λοιπόν, έχει προκαλέσει πάρα πολλά προβλήματα, οι συνάδελφοι που δουλεύουν εκεί είναι σε 
κατάσταση σοκ, άπειρες ώρες δουλειάς με πολύ άγχος, οι δε συναλλασσόμενοι έχουνε 
παράπονα όλοι, κάνουν ένα αίτημα και περιμένουν ένα μήνα να τους απαντήσουν.

ΦΑΒΑΣ: Ευγενία, συμφωνούμε και εμείς.

Ψηφίζουμε ΘΕΤΙΚΑ, θα σας πω όμως δυο πράγματα, δεν θα σας 
κουράσω. Το κύριο ζήτημα που θα έπρεπε και έπρεπε να ’χει φροντίσει 

η κυβέρνηση πρώτα απ’ όλα είναι να καταπολεμήσει τον ψηφιακό αναλφαβητισμό. Όλοι, οι 
άνω των 60, περίπου, αφήστε που είναι περίπου το 33% του ελληνικού πληθυσμού και αν δεν 
είναι τόσο σε λίγο θα ’ναι τόσο, λοιπόν, πρέπει αυτό το θέμα να το καταπολεμήσει και κατά 
δεύτερο να ’χει ένα σταθερά, σταθερό, διαχρονικά φορολογικό σύστημα, ένα δίκαιο σύστημα. 
Όχι κάθε τρεις και λίγο να αλλάζει…
Λοιπόν, ο συγκεντρωτισμός, αυτό που κάνουν, η εξουσία σε λίγους, οι 3-4-5 μεγάλες Εφορίες 
κτλ., 4-5 Προϊστάμενοι, νομίζω δεν επιφέρει πάντα τα καλύτερα αποτελέσματα. Και ο νοών 
νοείτω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία.

Λοιπόν, η Δ.Ο.Υ. πάλι σημειώνεται ότι είναι οι πρώτες Υπηρεσίες που 
ξεκινήσαν την αναδιοργάνωση απ’ το ’10 συνεχώς, κλείνουν, αλλάζουν, 

αλλάζουν. Θα ακολουθήσουνε και άλλες Υπηρεσίες να το ξέρετε. Και να κλείσω με μια φράση: 
ότι ο πολίτης πήγε στη δημόσια υπηρεσία και εξυπηρετήθηκε σε λίγο θα ’ναι φράση…

ΦΑΒΑΣ: Ουτοπία.

Ανύπαρκτη. Όλα, όλα πάνε στους ιδιώτες, γιατί γίνονται προβληματικές 
Υπηρεσίες, ένας άνθρωπος δεν μπορεί να πάει λόγω του ότι είναι 

μακριά, δεν μπορεί να συνεννοηθεί, δεν μπορεί να τους βρει στο τηλέφωνο, οπότε 
αναγκάζεται, όχι ότι έχω τίποτα με τους συναδέλφους στα λογιστικά γραφεία, θα πάει στα 
μεγάλα λογιστικά γραφεία…

Ευγενία, συγνώμη, αυτή είναι και η αγωνία, αυτή είναι και η αγωνία του Λογιστικού 
κλάδου και τη μεταφέρω και εγώ ως λογιστής 32 χρόνια, η αγωνία μας έχει να κάνει 

με την εξυπηρέτηση των πολιτών και των επιχειρήσεων οι οποίες θα δυσχερανθούν πάρα πολύ 
απέναντι στη φορολογική διοίκηση.

ΚΟΥΒΕΛΑ-ΚΑΤΣΑΡΗ: 

ΚΟΥΒΕΛΑ-ΚΑΤΣΑΡΗ: 

ΚΟΥΒΕΛΑ-ΚΑΤΣΑΡΗ: 

ΚΟΥΒΕΛΑ-ΚΑΤΣΑΡΗ: 

ΚΟΥΒΕΛΑ-ΚΑΤΣΑΡΗ: 

ΦΑΒΑΣ: 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Οικονομάκος; 

ΟΙΚΟΝΟΜΑΚΟΣ: Υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ομόφωνα; Ομόφωνα.

Το Δημοτικό Συμβούλιο με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
του τα προαναφερόμενα, καθώς επίσης και τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του 
Ν.3852/2010, 

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι    Ο Μ Ο Φ Ω Ν Α

Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος :

ΨΗΦΙΣΜΑ 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας στη συνεδρίασή του  την Τετάρτη, 7 Μαΐου 2025, αφού 
έλαβε υπόψη του τις θέσεις και τις αντιδράσεις του Συλλόγου Εργαζομένων των Δ.Ο.Υ. 
Αρκαδίας,  Λακωνίας, Μεσσηνίας και νήσου Κυθήρων, σχετικά με την κεντρικοποίηση των 
Δ.Ο.Υ. σε όλη την Ελλάδα,  καθώς:
• Τα κέντρα αυτά έχουν εκτεταμένη χωρική αρμοδιότητα παρέχοντας απολύτως 

συγκεκριμένες υπηρεσίες και όχι υπηρεσίες σε όλα τα φορολογικά αντικείμενα.
• Η υιοθέτηση των δομών αυτού του τύπου στην περιφέρεια, δεδομένης και της 

γεωγραφίας της χώρας μας (ορεινότητα, νησιωτικότητα κλπ.) που θέτει πρόσθετες 
δυσκολίες στις μετακινήσεις, θα δημιουργήσει ένα δυστοπικό πλαίσιο στην εξυπηρέτηση 
των πολιτών και θα υπονομεύσει επιπροσθέτως την περιφερειακή ανάπτυξη.

• Ο ψηφιακός μετασχηματισμός συνεισφέρει ουσιαστικά στις υπηρεσίες που παρέχονται 
στους πολίτες ωστόσο δεν μπορεί να αποτελέσει πανάκεια. Η Διοίκηση δεν μπορεί να 
διατηρεί απρόσωπο χαρακτήρα και η επικοινωνία με τους πολίτες πρέπει να επιτυγχάνεται 
με ευκολία και χωρίς κόστος για όλους.

• Η αποδυνάμωση των δημόσιων υπηρεσιών που προσφέρονται στις τοπικές κοινωνίες θα 
έχει δίχως άλλο αντίκτυπο στην οικονομική δραστηριότητα που αναπτύσσεται σε αυτές 
αλλά και στην καθημερινότητα των πολιτών.

Ψ η φ ί ζ ε ι     ο μ ό φ ω ν α

I. Εκφράζει την ανησυχία του σχετικά με τις προωθούμενες αλλαγές από τη Διοίκηση της 
ΑΑΔΕ στη δομή των περιφερειακών Δ.Ο.Υ. κατά το πρότυπο των ήδη 
κεντρικοποιημένων Υπηρεσιών στους νομούς Αττικής και Θεσσαλονίκης (ΚΕΦΟΔΕ – 
ΕΛΚΕ – ΚΕΒΕΙΣ – ΚΕΦΟΔΕ).

II. Εκφράζει την αμέριστη στήριξή του στο αίτημα των εργαζομένων της ΠΟΕ ΔΟΥ για τη 
μη εφαρμογή του προωθούμενων αλλαγών στη δομή των περιφερειακών Δ.Ο.Υ., 
καθώς αυτές θα δυσχεράνουν τις συναλλαγές πολιτών/επιχειρήσεων με την ΑΑΔΕ, 
επιβαρύνοντας τους με οικονομικό και κοινωνικό κόστος».

ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ  ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Π. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ
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Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού, το οποίο πρακτικό στο σύνολό του 
υπογράφεται όπως ακολουθεί :

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΑ ΜΕΛΗ

Ηλιόπουλος Αναστάσιος 1. Αγγελή Μαρία

2. Αναζίκος Ιωάννης

3. Δούβας Ιωάννης

4. Δρούγας Παντελής

5. Εξηνταβελώνη Χριστοφόρου Λυδία

6. Καμπουγέρη Γεωργία

7. Κανάκης Βασίλειος

8. Καραγιάννης Ανδρέας

9. Κότση Ουρανία

10. Κούβελα Κάτσαρη Ευγενία

11. Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα)

12. Κουτίβας Ηλίας

13. Κουτραφούρης Βασίλειος

14. Κριτσωτάκης Σωτήριος

15. Λαζαρίδης Γεώργιος

16. Λυμπερόπουλος Δημήτριος

17. Μαρινάκης Σαράντος

18. Μαστραγγελόπουλος Δημήτριος

19. Μπάκας Ιωάννης

20. Μωραγιάννης Χρήστος

21. Οικονομάκος Δημήτριος

22. Παπαδάκης Κωνσταντίνος

23. Περρωτής Ιάκωβος

24. Σκοπετέας Αναστάσιος

25. Τζαμουράνης Βασίλειος

26. Τσιγαρίδης Αθανάσιος

27. Φάβας Γεώργιος

28. Φαββατάς Δημήτριος

29. Χανδρινός Σπυρίδων
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30. Χριστόπουλος Ιωάννης

ΟΙ ΠΡΟΕΔΡΟΙ   ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ                                   
ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ

1. ΑΙΘΑΙΑΣ Σπυρόπουλος Ευάγγελος

2. ΑΡΙΟΣ    Κωστόπουλος Γρηγόριος

3. ΑΡΙΟΧΩΡΙΟΥ Πουλημένος Παναγιώτης

4. ΑΡΦΑΡΩΝ Ματθαίος Αριστοτέλης

5. ΘΟΥΡΙΑΣ Κουδούνης Χρήστος

6. ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ Λύρας Παναγιώτης

Ακριβές Απόσπασμα
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ
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